
 

Verksamhetsberättelse 2024 
  
Allmänt 
 

Under 2024 har regionkansli Mitt (Västernorrland+Jämtland-Härjedalen) varit tilldelade 
medel för en och en halv tjänst. Maria Danvind har en ordinarie tjänst på 75% och Katja 
Kristoffersson en ordinarie tjänst på 60%. Under andra halvåret anställdes Amanda 
Källgren på 80 %. 
 
Denna välkomna utökning av kansliet möjliggjordes med projektmedel från 
riksföreningen och beviljade medel från Strangells Stiftelse, BirdLife samt Alvins fond. 
Detta har medfört att Maria har kunnat arbeta större delen av sin tid som skogskoordinator 
(läs mer om skogsprojektet nedan). Andra sakfrågor som Maria jobbat med är rovdjur och 
ängar/pollinerande insekter.  
 
Katjas arbetsuppgifter består till stor del av att koordinera kretsars, länsförbunds och 
arbetsgruppers externa kommunikation t. ex. via webbar, nyhetsbrev och sociala medier 
(läs mer om detta nedan).  
 
Amandas fokusområden som verksamhetsutvecklare är omställnings- och 
resurshushållningsfrågor samt Natursnoksverksamheten. Förutom uppgifter relaterat till 
dessa och arbete med att stötta kretsstyrelser, arbetsgrupper och länsförbund i deras 
arbete (läs mer om detta nedan) har, som nyanställd, också viss tid behövts läggas på bli 
insatt i verksamheten generellt och dess rutiner.   
 
Maria och Amanda delar en kontorslokal på Hullsta Gård i centrala Sollefteå. Katja arbetar 
enbart hemifrån. 
  
Kansliets viktigaste roll är i dagsläget att stötta kretsstyrelser, arbetsgrupper och 
länsförbund i deras arbete. Detta är en stor del av arbetsuppgifterna för alla anställda på 
kansli Mitt. Ett urval av dessa arbetsuppgifter är: 
 

• bistå med medlemsutskick 
• hjälp med webbsidor och medlemsregistret Rutger 
• uppstart av kretsstyrelser och/eller arbetsgrupper  
• samordning av arbetet i arbetsgrupper 
• projektstöd (ansökan och redovisning) 
• representation på olika events 
• bistå vid remissvar 
• sköta gemensamma sociala medier 

  
  
 
 
 



 
 
 
Stöd till kretsar, länsförbund och arbetsgrupper 
 

Jämtlands Skogsgrupp och Skogsgruppen i Västernorrland med undergrupper 
Under vinterhalvåret har Maria kallat till stående månadsmöten med de länsvisa 
skogsgrupperna. Vi har tillsammans i grupperna satt ihop en kursplan och genomfört 
diverse skogsrelaterade kurser under året, både digitalt och i fält.  
 
Under perioden maj till november har skogsgrupperna i båda länen drivit rekordmånga 
ärenden, mycket tack vare våra beviljade pengar till reseersättningar och inventering på 
uppdrag mot timersättning. Vi får positiva beslut i domstolen i de flesta ärenden vi 
överklagar. Positivt resultat kan även definieras som att en avverkningsanmälan dras 
tillbaka (ofta efter påtryckning inom FSC eller efter överklagande till domstol), eller som 
att mer hänsyn lämnas som ett resultat av vårt agerande. 
 
Y: Antal ärenden startade maj 2024 - 28 november 2024: 75  

• Positivt: 18 (24 %) 
• Negativt: 3 (4 %) 
• Ärendet pågår: 54 (72 %) 

Z: Antal ärenden startade maj 2024 - 28 november 2024: 45 

• Positivt: 12 (27 %) 
• Negativt: 1 (2 %) 
• Ärendet pågår: 32 (71 %) 

Katja och Maria deltog deltog i planering och genomförandet av inventeringshelgen i 
gruvområdet i Oviken, tillsammans med Jämtlands Gruvgrupp 8-9 juni. 
 
Tillsammans med personer ur lokala motståndsgruppen och Skogsvärn inventerade 
Skogsgruppen i Västernorrland (genom Maria) delar av solcellsparken i Edsele under 
några dagar i september/oktober. 
 
Den 24 augusti samlades medlemmar i Rädda Spikbodarna och Maria med flera ur 
Jämtlands skogsgrupp för inventering i det tänkta etableringsområdet vid Spikbodarna. 
  
Under 2024 bildades på lokalt initiativ en skogsgrupp i Vattudalen och en i Krokom. Maria 
har medverkat i fysiskt uppstartsmöte med båda. Följande lokala skogsgrupper finns 
sedan tidigare i Mitt: Gillhovs Skogsgrupp, Härnösands skogsgrupp, Skogsvärn Näsåker 
och Skogsvärn Skogsnäs. 
 
Under 2024 sista månader utökades Amandas tjänst temporärt till 90 %. Detta för att följa 
upp äldre skogsärenden och identifiera dess nuvarande status. 
 
 
 
 



 
 
 
Jämtlands Gruvgrupp 
Gruvgruppen startades upp redan hösten 2023 på initiativ av Ida Asp, en engagerad 
Ovikenbo. Under 2024 har de blivit en 13 personer stark grupp under länsförbundet 
Jämtland-Härjedalen. 
 
Katja har verkat som deras stöd fram till hösten 2024, då Amanda anställdes och ansvaret 
har successivt lämnats över till henne. Kansliet har bland annat stöttat vid ansökan om 
bidrag för att genomföra kunskapskvällar, faciliterat vid en återkommande månatlig träff 
för allmänheten samt varit en länk till sakkunniga på riksföreningen. 
  
Katja har varit drivande i rikskansliets påbörjade arbete med att återstarta temagruppen 
för gruvor. Parallellt med detta har både Amanda och Katja deltagit i ett antal digitala 
möten tillsammans med gruvmotståndare från andra platser i Sverige. Dessa möten har 
syftat till att undersöka behovet av nationell samverkan kring gruvfrågor. Intresset för 
detta och det behov som uppdagats har genererat i att riksföreningen startat ett nationellt 
gruvnätverk. 
 
Samtliga handlingar gällande bearbetningskoncessionsansökan för Häggån K nr 1 har 
begärts från Bergsstaten. Amanda har läst igenom underlaget och arbetat med att sätta sig 
in i processen kring gruvor och relevant lagstiftning.   
  
Katja deltog på en föreläsningskväll anordnad av Studieförbundet Vuxenskolan och 
informerade om Naturskyddsföreningens arbete tillsammans med Ulf von Sydow. 
 
Katja deltog i planeringen av och genomförandet av två kunskapskvällar med Arne Müller. 
Det anordnades ett tillfälle i Oviken och ett i Östersund. 
 
Katja och Maria deltog i planering och genomförandet av en inventeringshelg i 
gruvområdet i Oviken, tillsammans med Jämtlands Skogsgrupp 8-9 juni. 
  
Katja informerade om gruvgruppens arbete tillsammans med Urban Tirén på LRF:s 
informationsmöte på Furuparken i Östersund den 4 november. 
  
  
Klimat- och energigruppen Västernorrland 
Länsförbundet i Västernorrland har sedan tidigare haft ambition att ha en 
länsövergripande arbetsgrupp kring klimat- och energifrågor. Intresset från medlemmar 
att delta i revideringen av Länsstyrelsens energi- och klimatstrategi i kombination med 
det befintliga engagemang som återfinns i Örnsköldsviks arbetsgrupp för klimat- energi- 
och biobränsle, föranledde ett medlemsutskick under hösten 2024 med inbjudan till 
uppstartsmöte för Länsförbundets arbetsgrupp. Från kansliet deltog Amanda.  
 
På uppstartsmötet deltog kring 15 personer, majoriteten av dessa har tidigare varit passiva 
medlemmar. Representation fanns från Örnsköldsvik, Härnösand, Sundsvall och Sollefteå 
kommuner, vilket motsvarar fyra av fem kretsar. 
 



 
 
 
För att utröna gemensamma intressen och förslag på inriktningar eller konkreta uppgifter 
har ytterligare digitala möten hållits i kombination med utskick av ett formulär. Detta har 
sedan sammanställts och gemensamma förslag lagts fram.  
 
Gemensamt för engagerade i gruppen är viljan att påverka, att göra skillnad, utifrån olika 
sakfrågor kopplade kring energi och klimat.   
  
Hav- och vattengrupp Härnösand alternativt Västernorrland 
Under hösten 2024 bjöd kretsen i Härnösand in till en bildvisning och i samband med 
detta lyftes möjligheten att engagera sig i den nya arbetsgruppen kring hav- och 
vattenfrågor. Kring ett dussin namn skrev upp sig. Planer fanns på att kalla dessa till ett 
uppföljningsmöte.  
 
Amanda har varit i kontakt med initiativtagaren till arbetsgruppen och erbjudit stöd från 
kansliet för att kalla och hjälpa till att hålla träff. Planerna finns fortsatt på att få till ett 
uppstartsmöte. Från initiativtagaren till arbetsgruppen fanns önskan att starta lokalt i 
Härnösand, för att eventuellt i ett senare skede skala upp arbetsgruppen till länsnivå.  
 
 
Natursnokarna 
I samband med Amandas anställning under andra halvan av 2024 fick kansliet ett nytt 
snoklok. Tidigare var Sara Friberg anställd som snoklok.  
 
Amanda har följt upp det arbete som tidigare snoklok utfört och undersökt nuvarande 
förutsättningar. Detta har inneburit att kontakta samtliga registrerade snokledare och 
bland annat berätta om det stöd som finns att få, uppmuntra till utbildning etc.  Vid 
sammanställning visade det sig att en snokgrupp fortsatt är aktiv i region Mitt.  
 
Amanda har vid kontakt med kretsar lyft natursnokarna och kansliets möjlighet att stötta 
för att hitta snokledare och hålla i natursnoksaktiviteter i syfte att hitta nya ledare.  
 
Amanda har återkommande deltagit i digitala snokråd tillsammans med snokkansliet och 
andra snoklok. Under november deltog Amanda även vid en fysisk snokledarträff i 
Stockholm, för kunskapsutbyte och samverkan.  
 
Amanda deltog under hösten 2024 vid den första digitala delen av natursnoks-
ledarutildningen. Under 2025 planeras Amanda bli färdig snokledare, det kommer även att 
samordnas en fysisk träff med snokkansliet för att erhålla kompetens att i sin tur utbilda 
nya natursnoksledare. 
 
Via snokrådet har Amanda fått utbildning i medlemssystemet Rutger.  
 
 
 
 
 



 
 
 
Det nya verksamhetsbidraget 
Katja hjälpte Vattudalen att söka det nya verksamhetsbidraget under våren 2024. 
 
Under hösten gick riksföreningen ut med att bidraget för 2025 skulle sökas senast mitten 
av november. Amanda deltog på informationsmötet om föreningens verksamhetsbidrag  
och fick därigenom möjlighet att förmedla informationen vidare. Ansökan skulle även 
innehålla en verksamhetsplan för 2025. Då kretsstyrelsernas verksamhetsplan fastställs  
på respektive årsmöte som kan äga rum så sent som i mars så blev det tydligt att inga av 
våra styrelser skulle hinna söka detta utan hjälp. Katja lämnade in intresseanmälan för 
alla våra styrelser och fem styrelser gick vidare med ansökan. Katja stöttade med 
verksamhetsplanering samt i möten med riksföreningen inför ansökan. Samtliga fem 
styrelser har fått mellan 20 000 och 50 000 kr till löpande verksamhet under 2025. 
 
Övrigt  
Katja var ordförande på Vattudalens och Östersundskretsens årsmöten i feb-mars. 
 
Katja och Maria hjälpte till med planering och deltog på Jamtli vårmarknad 18-19 maj, 
tillsammans med Östersundskretsen och Jämtlands skogsgrupp. 
 
Katja och Amanda deltog på Urkult-festivalen i Näsåker 1-4 augusti tillsammans med 
Länsförbundet i Västernorrland. 
 
Katja deltog på Krokomskretsens trivselkväll för medlemmar 21 oktober och informerade 
om kansli Mitt, om vad som händer i länet (skogsgrupper osv), samt om bidrag som går att 
söka för aktiviteter. 
 
Katja och Maria deltog i uppstartsmötet för Krokomskretsens nya skogsgrupp och 
informerade om stora skogsprojektet, samt vilket stöd de kan få från kansliet. 
 
Katja har löpande uppdaterat webbar samt aktivitetskalender för de som bett om stöd i 
detta. 
 
Katja och Maria har hjälpt kretsstyrelser och arbetsgrupper med ansökan om och 
redovisning av projektbidrag och blixtbidrag från riksföreningen. 
 
Föreningen blev under hösten 2024 inbjudna till LRF:s möte vid Strömmens gårdsmejeri. 
Maria, Amanda och Brita Wessinger deltog under denna heldagsutflykt. Förutom att 
besöka en lokal producent, var ett syfte med dagen att finna områden för ökad samverkan 
mellan föreningarna. Pågående planer från Ånge kommun på att bebygga jordbruksmark 
vid Fränsta strand lyftes som förslag på ett sådant gemensamt ärende att samarbeta kring. 
Till följd av detta lämnade föreningen, med kansliets hjälp, ett yttrande med yrkande om 
att inte fortskrida med framlagt planförslag.  
 
Kansliet har stöttat länsförbundet i Västernorrland i samband med en konflikt mellan 
föreningens representant i Leader HK och ett aktuellt Leaderprojekt gällande att 
möjliggöra för brygga i naturreservat. Föreningen är starkt emot förslaget och har  
 



 
 
 
diskuterat vid digitala och fysiska möten hur detta lämpligen hanteras, internt såväl som 
med Leader HK:s ordförande och anställda.  
  
Inspirationsdagar 2024 - Tema: Stötta det befintliga engagemanget 
Under 2024 döpte vi om kretskonferensen till ”Inspirationsdagar” och riktade dessa enbart 
till så kallade ”superaktiva”. Det vill säga någon som är förtroendevald och/eller är 
engagerad i en arbetsgrupp. Planen var att genomföra 4 träffar under året. 
 
Kansliet planerade och genomförde en första träff 10-11 februari på Jämtkrogen i Bräcke. 
20 personer deltog. Katja höll i en visionsverkstad med temat: Var är vi idag och vart ska 
vi? 
  
Kansliet planerade för träff nummer 2 i juni, med temat ledarskap och kommunikation i 
Hammarstrand men den ställdes in på grund av för få anmälda. Vi testade att bjuda in i 
oktober men även då var det för få anmälda. Till sist bjöd vi in till 4 digitala träffar på 
samma teman, men även här var antalet anmälda för få för att kunna genomföra. 
 
Övrigt – ej specifikt kopplat till krets, arbetsgrupp eller länsförbund 
 
Maria deltog vid datorn i två Rovdjurskonferenser för Viltförvaltningsdelegationernas 
naturvårdsledamöter, i april resp. november. Konferenserna anordnas av vår riksförening 
tillsammans med Rovdjursföreningen och BirdLife. 
 
Katja deltog på Rikskonferensen i Jönköping 3-5 maj. 
 
Maria och Brita har under året deltagit i ett antal digitala möten med den lokala 
motståndsgruppen mot Solcellsparken i Edsele. Vi ordnade även med två öppna möten i 
Edsele i maj - den ena kvällen med Oscar Alarik och den andra med Arne Müller. Även 
Amanda har deltagit i flertalet möten, både internt med ideellt engagerade och externt 
med andra aktörer, kring Ilmatar AB:s planerade solcellspark i Edsele-Ås. Ett sådant 
externt möte var fysisk träff med representanter från de politiska partierna i Sollefteå 
kommun. Amanda har även deltagit i webbinarium om solenergi och presentation av 
riksföreningens positionspapper om solenergi. Information om detta har förmedlats vidare 
till ideellt aktiva.  
 
Maria höll två föredrag om Vilda bin i juni - ett i Timrå för Naturskyddsföreningen samt i 
Tynderö för Svenska kyrkan. 
  
Katja deltog i Klimatseminariet i Östersund, som anordnades av Länsstyrelsen den 19 
september. 
 
Maria deltog i ett digitalt möte om vitryggig hackspett i oktober, ordnat av vår 
riksförening. 
 
Katja och Amanda har deltagit på flera möten med riksföreningen angående uppstart av 
en nationell gruvtemagrupp samt ett nationellt nätverk för gruvverksamhet. 



 
   
 
 
Katja deltog tillsammans med Brita Wessinger på den digitala planeringskonferensen för 
arbetsgivarrepresentanter och verksamhetsutvecklare den 26 november.  
 
Kansliet deltog i två dagars planering tillsammans med Brita och Staffan i länsförbundet 
Västernorrland. Syftet med planeringsdagarna var att ta vidare föreningens arbete på 
temat: Hur blir vi fler aktiva medlemmar? 
 
Amanda har tillsammans med Brita Wessinger deltagit på Västernorrlands 
landsbygdskonferens. Detta genererade en inbjudan till deltagande i revideringen av 
Länsstyrelsens energi- och klimatstrategi.  
 
Amanda har bidragit till samordning inför, under och efter föreningens deltagande i 
arbetet med att revidera Länsstyrelsens energi- och klimatstrategi. Föreningen var 
representerad med en till två personer vid samtliga tre workshops. Det engagemang som 
visades i samband med detta föranledde inbjudan till uppstartsmöte för länsförbundet i 
Västernorrlands arbetsgrupp för klimat- och energi. 
  
Utåtriktad kommunikation 
 
Nyhetsbrev 
Kansliet har skickat ut nyhetsbrev till alla medlemmar i Jämtland-Härjedalen och 
Västernorrland i början av varje månad. Huvudfokus för nyhetsbrevet har varit: 

·  aktuellt i kretsar, länsförbund och arbetsgrupper 
·  allmänna (lokala, regionala eller nationella) nyheter med natur- miljö- eller 
       klimatfokus. 
·  tips om digitala föreläsningar 

 
 Statistik 

tid mottagare antal som öppnat klick öppnat skickat igen* 

ons 7 feb 17.30 4187 1158 (28%) 131 347 

tor 7 mars 19.00 4186 1856 (45%) 105 - 

fre 5 apr 19.59 4147 1439 (35%) 149 297 

fre 3 maj 18.45 4129 1393 (34%) 156 413 

fre 14 juni 20.01 4104 1439 (35%) 212 - 

tor 26 sept 20.36 4086 1584 (39%) 70 393 

mån 11 nov 19.30 4334 (uppd) 1395 (33%) 94 433 

tor 19 dec julkort 4308 1842 (43%) 45 - 

               *det finns möjlighet att skicka igen till de som inte har öppnat nyhetsbrevet. 



 
  
 
Det kan tyckas att ett snitt på ca. 30% som öppnar nyhetsbrevet är lite, men enligt 
kommunikationsavdelningen på riksföreningen är en öppningsgrad över 20% mycket 
bra. En stor nackdel för oss är att utskick från programmet Mailchimp tenderar hamna 
i folks spamkorgar, vilket i dagsläget inte går att göra något åt. 
  
Antalet mottagare varierar under året, dels väljer folk att avprenumerera, dels 
uppdaterar vi mottagarlistan manuellt några gånger per år och då ökar antalet igen. 
Nyhetsbreven marknadsförs även på Instagram (Naturskyddsföreningen Mitt som är 
gemensamt för Y och Z) och Facebook (Z). 
  
Kansliet bistår även kretsstyrelser och länsförbund med medlemsutskick t. ex. inför 
deras årsmöten. Även om utskicket även här hamnar i folks spam så är procenten som 
öppnar fler än i de stora utskicken. Här kommer några exempel: 
  

utskick mottagare antal som öppnat klick öppnat skickat igen 

Östersund årsmöte 876 476 (54%) 24 - 

Sundsvall-Ånge årsmöte 981 426 (44%) 20 - 

Trädgårdskväll Krokom-
Östersund 

1890 838 (45%) 70 300 

Örnsköldsvik årsmöte 472 241 (51%) 31 - 

En kväll om gruvor 1867 1025 (55%) - - 

  
 
Instagram  
https://www.instagram.com/naturskyddsforeningenmitt/ 
 
 

 
 



 
  
 
Syftet med kontot är att inspirera, informera samt locka till aktivitet. Målgruppen 
är natur-, klimat- och miljöintresserade instagramanvändare i Jämtland-
Härjedalen och Västernorrland, samt angränsande län samt instagramanvändare 
”utanför klubben för inbördes beundran”. 
  
Under året har aktiva medlemmar skickat in bild och text, både inför en aktivitet 
och när den har utförts. Interaktionen har ökat under året, det vill säga att fler har 
gillat och kommenterat inlägg. 
 
Aktiviteten på Instagram har varit lägre under 2024 än tidigare år men i december 
2024 hade kontot 1193 följare, jämfört med 1054 i slutet av 2023. 


